



The History of St Patrick (en)

*With thanks to the author, Monseigneur Hugh Connolly, the Irish Chaplaincy,
Paris.*

Ireland celebrates Saint Patrick every March 17. But how many of us can really say that we know who he is – or who he was – and how relevant he is in today's society?

Saint Patrick is not only the Patron Saint of Ireland, but he is also a Patron Saint of Australia, Nigeria, and Montserrat, which together with a huge Irish diaspora in a raft of countries gives him a universal recognition in the Church and in the world. He is also designated as "Apostle" to the Irish worldwide in the same genre as Saint Paul was "Apostle to the Gentiles."

Saint Patrick comes into focus every year on March 17th in almost every country of the world, as people celebrate their "Irish-ness" or links with Ireland through family and friends.

Saint Patrick is probably the best-known non-biblical saint after Saint Therese of Lisieux. Not only are many people named after him, with some 7 million bearing his name, but many establishments, institutions, and churches are called after him. Saint Patrick's Cathedral in New York is the most famous of these.

By all historical accounts, Patrick was captured by an Irish raiding party somewhere along the west coast of what is known today as Britain. It was more than likely Scotland because of its proximity to Ireland, although a case can





also be made for Wales. We know that there were boats leaving from Strangford Lough in Larne at that time, around the year 426 AD. (One can see Scotland from Larne on a clear day; it's only about 20kms away at its closest point).

Raiding parties, with warriors from a people known as the "Picts," would land somewhere on the coast and, if the place was inhabited, would usually do a "smash and grab job" of looting – sequestering young people, animals, clothes, weapons, etc. – and if they were opposed by anyone, they would kill them in order to get what they wanted. They were able to run inland for about three miles non-stop while leaving a handful of men to guard their vessels.

On one such raid, Patrick was snatched and brought to Ireland as a slave. His job was to mind the sheep at night in case wolves, wild dogs, foxes or even wild bears would take them or their lambs. He did this on the slopes of Slemish Mountain in County Antrim.

We know from our historical sources that Patrick's father was a deacon and, therefore, a practicing Christian. He was one who taught the faith in his own community, and no doubt one who prayed unceasingly for Patrick in a special way after his son's kidnapping, asking the Lord for his safe return.

(We also know some of the sources that give testimony to these facts from Patrick's "Confessions," the "Epistle against Coroticus", and a number of "Ancient Lives," including the Book of Armagh II, held in Trinity College.)





How St. Patrick returned home and became a priest.

Although Patrick was only 16 years old when taken into slavery, he was able to escape six years later and return home. He recounts a "dream" (vision) he had, in which an angel came in the night, and told him of a ship that was leaving Ireland, and how he might be able to take it by traveling south, to a point perhaps somewhere near Dublin today.

By this time, Patrick, who was often cold and hungry, had spent six years in virtual isolation away from people. He was lonely and had turned to prayer and, like his father, had prayed non-stop asking God to deliver him. His prayers were finally heard but it seems that God had plans for him. In fact, it would be fair to say, that Patrick had become somewhat of a mystic by this stage, so intense was his prayer life and his constant communication with God.

He arrived home to the delight of his parents and was reunited with his family and friends. He later began to realize that he had a vocation to the priesthood or some ministry within the Church. At this time the Church was already established somewhat in Ireland. There was already an Archbishop of Armagh by the name of Pallidus.

Ireland was not ecclesiastically independent at the time but came under the ecclesiastical jurisdiction of Arles in France, which in turn was connected to the great Mediterranean Sea by the Rhone River and from there by a direct link to Rome.





Patrick often thought about the Irish and prayed for their conversion to the faith. During his time in Ireland, even though he was a slave, he had developed a profound relationship with God and a great ability to pray.

Later, as he said himself in his "Confessions," he was tormented by the "Voice of the Irish," whom he had heard calling in the night: "Come back to us Patrick."

St. Patrick's great mission to Ireland and the arrival of civilisation.

Once Patrick was ordained as a priest and had learned Latin and French, he asked to be sent as a missionary to Ireland, or, as it was known then, *Hiberniae*, which roughly means the "Land of Winter." Patrick had a great missionary zeal and soon became Ireland's second Archbishop of Armagh and Primate of all Ireland.

He set two goals for himself: first, to evangelize the pagan Irish, and second, to set up the ecclesiastical structures and dioceses with a view to achieving independence from Arles, which was supporting the missionary activity in Ireland up until that time.

We can only imagine how to do this without modern communications, roads, rail, telecommunications, etc. was very difficult, but Patrick was not deterred by hardship. After all, he was on fire with the love of God in his heart. He knew what his mission would be, and how difficult it was, but he trusted always in the power of God to deliver him, and so he went about evangelizing.





He did this by setting up many quasi-monastic structures in towns and villages when he passed through them.

He preached daily about the Kingdom of Heaven and baptized those who accepted the Gospel. Those who excelled in their faith, he ordained to the diaconate, leaving them in charge of the prayer and the various liturgical ceremonies, while in many cases he ordained many devout men to the priesthood.

Later he was able to select from them others whom he consecrated as bishops with the approval of the Pope. He was also successful in setting up dioceses in larger towns as he journeyed throughout the island of Ireland.

Saint Patrick had laid the foundations not only for the Church in Ireland but for all of Western Europe.

The Church in Ireland evangelized and educated its own people first and provided the first organized educational infrastructure for a society that previously had none. The monasteries were built and at that time there were plenty of vocations to the priesthood and the religious life.

The Irish monks became teachers and inventors. They were, in addition to leading the monastic life of prayer, also great builders and craftsmen. Given that there were so many vocations, they began to look at the possibilities of becoming missionaries not only to Europe but to the Americas.





Many monk missionaries left Ireland well prepared, some bound for Scotland, where they set up a monastery on Iona. Still others went to France, establishing famous monasteries such as Luxeuil and later in Locminé, (Morbihan in Brittany). Others went to Spain, Italy, Germany, Austria and even Iceland and it is said that Saint Brendan the Abbot even went to North America (474-577AD).

For Saint Patrick and the monks who followed later the word Christianization was synonymous with civilization and, therefore, as Europeans were being re-evangelised, they were at the same time being re-civilised after the barbarian wars which had followed the decline of the Roman Empire.

Various peoples throughout Europe eventually reignited their faith as a result of the Irish monks' endeavours and were able to build big monasteries and cathedrals, many of these sites we can still visit today.

Saint Patrick died in Armagh in 461AD after 29 years as Archbishop in that Archdiocese which had the Primacy of all Ireland. For this reason, even today, the Archbishop of Armagh is known as "Primate of all Ireland."

To celebrate Saint Patrick's Day, therefore, is to commemorate his life and works and to give thanks to God for the gift of this great saint, According to a legend, Saint Patrick used the shamrock to explain how there can be three divine persons in one God, because, as we know, there are three leaves in one stem on the shamrock.

Patrick is also reputed to have influenced the development of the Celtic cross. When he began to evangelize he found that many of the pagans had





hitherto worshiped the sun and so he incorporated the orb into the Latin cross. Likewise, when he met the Druids, who worshiped a sacred standing stone that was marked with a circle which was symbolic of the moon goddess, he found a way to incorporate that while giving it a new Christian meaning. The Celtic cross is now very well-known and recognised all over the world.





L'Histoire de St. Patrick

*Avec nos remerciements à Montseigneur Hugh Connolly, Aumônier des
Irlandais de Paris, Irish Chaplaincy, Paris.*

L'Irlande célèbre la Saint Patrick chaque 17 mars. Mais combien d'entre nous peuvent vraiment dire que nous savons qui il est - ou qui il était - et à quel point il nous importe dans la société d'aujourd'hui?

Saint Patrick n'est pas seulement le saint patron de l'Irlande, mais il est aussi un saint patron de l'Australie, du Nigéria et de Montserrat, ce qui, avec une énorme diaspora irlandaise dans beaucoup de pays, lui donne une reconnaissance universelle dans l'Église et dans le monde. Il est également désigné comme "Apôtre" pour les Irlandais du monde entier dans le même genre que Saint Paul était "Apôtre des Gentils".

Saint Patrick est évidemment le centre d'attention pour nous les irlandais chaque année le 17 mars et de même dans presque tous les pays du monde. C'est un moment où les gens célèbrent leurs «racines irlandaises» ou leurs liens avec l'Irlande à travers la famille et les amis.

Saint Patrick est probablement la 'sainte non biblique' la plus connue après sainte Thérèse de Lisieux. Non seulement beaucoup de gens s'appellent Patrick ou Patricia, [environ 7 millions], mais de nombreux établissements,





institutions et églises portent son nom. La cathédrale Saint-Patrick de New York est peut-être la plus célèbre d'entre elles.

Selon tous les témoignages historiques, Patrick a été capturé par un raid irlandais quelque part le long de la côte ouest de ce que l'on appelle aujourd'hui la Grande-Bretagne. C'était plus que probablement l'Écosse en raison de sa proximité avec l'Irlande, bien que l'on puisse également plaider la cause du Pays de Galles. Nous savons qu'il y avait des bateaux partant de la baie de Strangford [Strangford Lough] à cette époque, vers l'an 426 après JC. (On peut même voir l'Écosse depuis Larne par temps clair; elle n'est qu'à environ 20 km au point le plus proche).

Les raids, avec des guerriers d'un peuple connu sous le nom de "Pictes", débarqueraient quelque part sur la côte et, si l'endroit était habité, feraient généralement une attaque rapide de pillages - séquestrant des jeunes, des animaux, des vêtements, des armes, etc. - et si quelqu'un les opposait, ils les tueraient pour obtenir ce qu'ils voulaient. Ils ont pu courir à pieds à l'intérieur des terres jusqu'à cinq kilomètres sans arrêt, tout en laissant une poignée d'hommes pour garder leurs navires.

Lors d'un de ces raids, Patrick a été arraché et amené en Irlande comme esclave. Son travail consistait à s'occuper des moutons la nuit au cas où des loups, des chiens sauvages, des renards ou même des ours sauvages prendraient eux ou leurs agneaux. Il l'a fait sur les pentes de la montagne de Slemish dans le comté d'Antrim.





Nous savons par nos sources historiques que le père de Patrick était diacre et, par conséquent, chrétien pratiquant. Il était celui qui enseignait la foi dans sa propre communauté, et sans aucun doute celui qui priait sans cesse pour Patrick d'une manière spéciale après l'enlèvement de son fils, demandant au Seigneur son retour en toute sécurité.

(Nous connaissons également certaines des sources qui témoignent de ces faits dans les "Confessions" de Patrick, "l'épître contre Coroticus", et un certain nombre de "vies anciennes", y compris le livre d'Armagh II, disponible de nos jours au Trinity College de Dublin.)

Comment St. Patrick est rentré chez lui et est devenu prêtre.

Bien que Patrick n'ait que 16 ans lorsqu'il a été mis en esclavage, il a pu s'échapper six ans plus tard et rentrer chez lui. Il raconte un "rêve" (vision) qu'il avait, dans lequel un ange est venu dans la nuit, et lui a parlé d'un navire qui quittait l'Irlande, et comment il pourrait le prendre en voyageant vers le sud, à un point peut-être quelque part quelque part près de Dublin aujourd'hui.

À ce stade, Patrick, qui avait souvent froid et faim, avait passé six ans dans un isolement virtuel loin des gens. Il était solitaire et s'était tourné vers la prière et, comme son père, avait prié sans arrêt demandant à Dieu de le délivrer. Ses prières ont finalement été entendues mais il semble que Dieu avait d'autres plans pour lui. En fait, il serait juste de dire que Patrick était devenu un





peu mystique pendant son isolement, si intense était sa vie de prière et sa communication constante avec Dieu.

Il est rentré chez lui pour le plus grand plaisir de ses parents et a retrouvé sa famille et ses amis. Plus tard, il s'est rendu compte qu'il avait une vocation au sacerdoce ou à un ministère au sein de l'Église. À cette époque, l'Église était déjà quelque peu établie en Irlande. Il y avait déjà apparemment un archevêque d'Armagh du nom de Pallidus.

L'Irlande n'était pas indépendante sur le plan ecclésiastique à l'époque, mais relevait de la juridiction ecclésiastique d'Arles en France, qui à son tour était reliée à la grande mer Méditerranée par le Rhône et à partir de là par une liaison directe avec Rome.

À l'étranger, Patrick pensait souvent aux Irlandais et priait pour leur conversion à la foi. Pendant son séjour en Irlande, même s'il était esclave, il avait développé une relation profonde avec Dieu et une grande capacité à prier. Plus tard, comme il l'a dit lui-même dans ses «Confessions», il a été tourmenté par la «Voix des Irlandais», qu'il avait entendu appeler dans la nuit: «Revenez chez nous Patrick.

La grande mission de Saint Patrick en Irlande et l'arrivée de la civilisation.

Une fois que Patrick a été ordonné prêtre et qu'il a appris le latin et le français, il a demandé à être envoyé comme missionnaire en Irlande, ou, comme on l'appelait alors, Hibernia, qui signifie à peu près le «pays de l'hiver».





Patrick avait un grand zèle missionnaire et est rapidement devenu le deuxième archevêque d'Irlande d'Armagh et primat de toute l'Irlande.

Il s'est fixé deux objectifs: premièrement, évangéliser les païens irlandais, et deuxièmement, mettre en place les structures ecclésiastiques et les diocèses en vue de parvenir à l'indépendance de la juridiction d'Arles, qui soutenait jusque-là l'activité missionnaire en Irlande.

Nous ne pouvons qu'imaginer comment faire cela sans communications modernes, routes, rail, télécommunications, etc. était très difficile, mais Patrick n'était pas découragé par les difficultés. Après tout, il était en feu avec l'amour de Dieu dans son cœur. Il savait quelle serait sa mission et combien elle était difficile, mais il avait toujours confiance en la puissance de Dieu pour le délivrer, et il a donc continué à évangéliser. Il l'a fait en mettant en place de nombreuses structures quasi monastiques dans les villes et les villages lors de leur passage.

Il a prêché quotidiennement sur le «Royaume des Cieux» et baptisé ceux qui ont accepté l'Évangile. Ceux qui excellaient dans leur foi, il a ordonné au diaconat, les laissant responsables de la prière et des diverses cérémonies liturgiques, tandis que dans de nombreux cas, il a ordonné de nombreux hommes pieux au sacerdoce.

Plus tard, il a pu en sélectionner d'autres qu'il a consacrés évêques avec l'approbation du pape. Il a également réussi à installer des diocèses dans les grandes villes tout en voyageant à travers l'île d'Irlande. Saint Patrick avait ainsi





jeté les bases non seulement de l'Église d'Irlande mais de toute l'Europe occidentale.

L'Église en Irlande a évangélisé et éduqué d'abord son propre peuple et a fourni la première infrastructure éducative organisée à une société qui n'en avait pas auparavant. Les monastères ont été construits et à cette époque il y avait beaucoup de vocations au sacerdoce et à la vie religieuse. Les moines irlandais sont devenus des enseignants et des inventeurs. Ils étaient, en plus de mener la vie monastique de prière, de grands bâtisseurs et artisans. Étant donné qu'il y avait tant de vocations, ils ont commencé à étudier les possibilités de devenir missionnaires non seulement en Europe mais aussi aux Amériques.

De nombreux missionnaires moines ont quitté l'Irlande bien préparés, certains à destination de l'Écosse, où ils ont installé un monastère à Iona. D'autres encore sont allés en France, établissant des monastères célèbres tels que Luxeuil et plus tard à Locminé, (Morbihan en Bretagne). D'autres sont allés en Espagne, en Italie, en Allemagne, en Autriche et même en Islande et on dit que Saint Brendan l'Abbé est même allé en Amérique du Nord (474-577AD).

Pour Saint Patrick et les moines qui ont suivi plus tard, le mot «christianisation» était synonyme de civilisation et, par conséquent, comme de nombreux peuples européens étaient ré-évangélisés, ils étaient en même temps 're-civilisés' après les guerres barbares qui avaient suivi le déclin de l'Empire romain.





Divers peuples à travers l'Europe ont fini par raviver leur foi grâce aux efforts des moines irlandais et ont pu construire de grands monastères et cathédrales, nombre de ces sites que nous pouvons encore visiter aujourd'hui.

Saint Patrick est mort à Armagh en 461 après 29 ans comme archevêque dans cet archidiocèse qui avait la primauté de toute l'Irlande. Pour cette raison, même aujourd'hui, l'archevêque d'Armagh est connu comme "le primate de toute l'Irlande".

Par conséquent, célébrer la Saint-Patrick, c'est commémorer sa vie et ses œuvres et remercier Dieu pour le don de ce grand saint.

Selon une légende, Saint Patrick a utilisé le trèfle pour expliquer comment il peut y avoir trois personnes divines en une Dieu, car, comme nous le savons, il y a trois feuilles dans une tige sur le trèfle. Patrick est également réputé pour avoir influencé le développement de la croix celtique. Quand il a commencé à évangéliser, il a constaté que de nombreux païens avaient jusqu'à présent adoré le soleil et il a donc incorporé l'orbe à la croix latine. De même, lorsqu'il a rencontré les druides, qui adoraient une pierre debout sacrée marquée d'un cercle symbolique de la déesse de la lune, il a trouvé un moyen d'incorporer cela tout en lui donnant un nouveau sens chrétien. La croix celtique est désormais très connue et reconnue dans le monde entier.





St Patricks Breastplate

A prayer of protection written by St. Patrick himself.

I arise today

Through a mighty strength, the invocation of the Trinity,

Through the belief in the threeness,

Through confession of the oneness

Of the Creator of Creation.

I arise today

Through the strength of Christ's birth with his baptism,

Through the strength of his crucifixion with his burial,

Through the strength of his resurrection with his ascension,

Through the strength of his descent for the judgment of the Dead.

I arise today

Through the strength of the love of Cherubim,

In obedience of angels,

In the service of archangels,

In hope of resurrection to meet with reward,

In prayers of patriarchs,

In predictions of prophets,

In preaching of apostles,

In faith of confessors,

In innocence of holy virgins,





In deeds of righteous men.

I arise today

Through the strength of heaven:

Light of sun,

Radiance of moon,

Splendor of fire,

Speed of lightning,

Swiftness of wind,

Depth of sea,

Stability of earth,

Firmness of rock.

I arise today

Through God's strength to pilot me:

God's might to uphold me,

God's wisdom to guide me,

God's eye to look before me,

God's ear to hear me,

God's word to speak for me,

God's hand to guard me,

God's way to lie before me,

God's shield to protect me,

God's host to save me

From snares of devils,





From temptations of vices,
From everyone who shall wish me ill,
Afar and near,
Alone and in multitude.
I summon today all these powers between me and those evils,
Against every cruel merciless power that may oppose my body
and soul,

Against incantations of false prophets,
Against black laws of pagans
Against false laws of heretics,
Against craft of idolatry,
Against spells of witches and smiths and wizards,
Against every knowledge that corrupts man's body and soul.
Christ to shield me today
Against poison, against burning,
Against drowning, against wounding,
So that there may come to me abundance of reward.

Christ with me, Christ before me, Christ behind me,
Christ in me, Christ beneath me, Christ above me,
Christ on my right, Christ on my left,
Christ when I lie down, Christ when I sit down, Christ when I arise,
Christ in the heart of every man who thinks of me,
Christ in the mouth of everyone who speaks of me,





Christ in every eye that sees me,

Christ in every ear that hears me.

I arise today

Through a mighty strength, the invocation of the Trinity,

Through belief in the threeness,

Through confession of the oneness,

Of the Creator of Creation. Amen

